

****le français suit****

Higher Education in Canada: Decoding, Deconstructing, and Decolonizing Our Future

April 13, 2023, from 8:30 am to 12:30 pm (Eastern time)

Global Centre for Pluralism (330 Sussex Drive, Ottawa, ON)

*We acknowledge that this event is taking place on
the unceded, unsundered Territory of the Anishinaabe Algonquin Nation.*

- 8:30** Arrival of participants/Coffee, tea and pastries
- 8:45** Welcome & Opening Remarks
- Introduction of co-organizing partners by the moderator, Dr. Florence Glanfield (Vice-Provost of Indigenous Programming & Research, University of Alberta)
 - Land Acknowledgement and Opening Prayer
 - Dedication of the day to Dr. Elisabeth Kaine (UNESCO Chair – The Transmission of First Peoples' Culture to Foster Well-Being and Empowerment) by Dr. Lorna Wánosts'a7 Williams (Professor Emerita, Indigenous Education, University of Victoria & Chair, First Peoples Cultural Foundation)
 - Roda Muse (Secretary General, Canadian Commission for UNESCO)
 - Nathalie Sirois (Senior Manager, Education, Global Centre for Pluralism)
- 9:15** Panel on **Decoding, Deconstructing, and Decolonizing Our Future: Indigenous perspectives, Open Science and Transforming knowledge in higher education** with:
- Dr. Lorna Wánosts'a7 Williams (Professor Emerita, Indigenous Education, University of Victoria & Chair, First Peoples Cultural Foundation)
 - Laurie Robinson (Chair and Executive Director, Indigenous Advanced Education & Skills Council)
 - Leslie Chan (Associate Professor, Dept of Global Development Studies, University of Toronto Scarborough, Knowledge Equity Lab)
 - Rajesh Tandon (Founding Director, PRIA & Co-Chair, UNESCO Chair in Community-based Research and Social Responsibility in Higher Education)
 - Budd Hall (Professor Emeritus, School of Public Administration, University of Victoria, Co-Chair, UNESCO Chair in Community-based Research and Social Responsibility in Higher Education)
- 10:15** Coffee Break
- 10:30** Reflections on the panel:
- Ann Mainville-Neeson (Vice-President, Policy, External and Member Relations, Universities Canada)
 - Gaëlle Mollen (Indigenous Languages Advisor, Canadian Museum of History)
- 11:00** Small group discussions on implications, policies and implementation
- *What are the implications of these discussions for you and your organization: what has already been achieved, and what still needs to happen?*
- 11:30** Reporting back
- 11:45** Reflections on the future of higher education:
- Denise Amyot (President and CEO, Colleges and Institutes Canada)
 - Anoush Terjanian (Fellow of the Human Rights Research and Education Centre, University of Ottawa, and former member of SSHRC's Governing Council 2018-23)
- 12:15** Closing Remarks and Acknowledgements by the moderator, Dr. Florence Glanfield
- 12:30** End of Event

L'enseignement supérieur au Canada : Décoder, déconstruire et décoloniser notre avenir

Au Centre mondial du pluralisme (330 Sussex Drive, Ottawa, ON)

Le 13 avril 2023 de 8h30 à 12h30 (heure de l'Est)

*Nous reconnaissons que cet événement a lieu sur
sur le territoire non cédé de la Nation algonquine anishinaabe.*

8h30 Arrivée des participant-e-s/Cafés, thés et viennoiseries

8h45 Mots de bienvenue

- Présentation des partenaires co-organisateur la modératrice, Florence Glanfield, PhD (Vice-rectrice à la programmation et à la recherche autochtones, Université de l'Alberta)
- Reconnaissance du territoire et prière d'ouverture
- Hommage à Elisabeth Kaine, PhD (Chaire UNESCO – La transmission culturelle chez les Premiers Peuples comme dynamique de mieux-être et d'empowerment) par Lorna Wánosts'a7 Williams, PhD (Professeure émérite, Éducation autochtone, Université de Victoria et présidente, First Peoples Cultural Foundation)
- Roda Muse (Secrétaire générale, Commission canadienne pour l'UNESCO)
- Nathalie Sirois (Gestionnaire principale, éducation, Centre mondial du pluralisme)

9h15 Panel sur **L'enseignement supérieur au Canada : Décoder, déconstruire et décoloniser notre avenir** avec :

- Dr. Lorna Wánosts'a7 Williams Professeure émérite, Éducation autochtone, Université de Victoria et présidente, First Peoples Cultural Foundation)
- Laurie Robinson (Directrice générale, *Indigenous Advanced Education & Skills Council*)
- Leslie Chan (Professeur agrégé, Département d'études sur le développement mondial, Université de Toronto à Scarborough, *Knowledge Equity Lab*)
- Rajesh Tandon (Directeur fondateur, PRIA & Co-titulaire de la Chaire UNESCO en recherche communautaire et responsabilité sociale dans l'enseignement supérieur)
- Budd Hall (Professeur émérite, École d'administration publique, Université de Victoria et Co-titulaire de la Chaire UNESCO sur la recherche communautaire et la responsabilité sociale de l'enseignement supérieur)

10h15 Pause-café

10h30 Réflexions suite au panel :

- Ann Mainville-Neeson (Vice-présidente, politique, relations extérieures et relations avec les membres, Universités Canada)
- Gaëlle Mollen (Coordinatrice, programme de formation autochtones, Musée canadien de l'histoire)

11h00 Discussions en petits groupes sur les implications, les politiques et la mise en œuvre

- *Quelles sont les implications de ces discussions pour vous et votre organisation : qu'est-ce qui a déjà été réalisé et que reste-t-il à faire ?*

11h30 Rapport de suivi

11h45 Réflexions sur le futur de l'enseignement supérieur :

- Denise Amyot (Présidente-directrice générale, Collèges et Instituts Canada)
- Anoush Terjanian (Chercheuse associée, Centre de recherche et d'enseignement sur les droits de la personne, Université d'Ottawa, et ancienne membre du conseil d'administration du CRSH de 2018 à 2023)

12h15 Remarques de clôture et remerciements de la modératrice, Florence Glanfield, PhD

12h30 Fin de l'événement